
R O M Â N I A
JUDE�UL CARA�-SEVERIN
    CONSILIUL JUDE�EAN

PROCES–VERBAL
încheiat ast�zi 12.05.2010, ora 12,00  în cadrul �edin�ei  ordinare a 

CONSILIULUI JUDE�EAN CARA�-SEVERIN

          Lucr�rile �edin�ei sunt deschise de c�tre domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde:  

Doamn� consilier, domnilor consilieri,  
�edin�a este legal constituit�, fiind prezen�i 26 de consilieri jude�eni.   
Lipsesc motivat: domnul consilier Avram Silviu Dan (plecat în delega�ie), domnul

consilier  Radomir  Nicolae  (plecat  din  �ar�),  domnul  consilier  Grindeanu  Nicolae
(particip� la examen na�ional), domnul consilier Schinteie Petru (plecat la Timi�oara).

Se  supune  la  vot  motivarea  domnilor  consilieri:  Avram  Silviu  Dan,  Radomir
Nicolae, Grindeanu Nicolae �i Schinteie Petru. Se aprob� în unanimitate.

�edin�a a fost  convocat�  prin  Dispozi�ia  nr.70/06.05.2010,  comunicat�  domnilor
consilieri  în  scris  prin  adresa  nr.IV/4723/07.05.2010,  potrivit  art.94  alin.1  din  Legea
nr.215/2001 a administra�iei publice locale, republicat�, cu modific�rile �i complet�rile
ulterioare, invita�ilor prin adresa nr.I/4696/05.2010 �i s-a adus la cuno�tin�a locuitorilor
prin publicare în Ziarul „Jurnal de Cara�-Severin” din data de 07.05.2010.

Particip� de drept domnul Ion Imbrescu secretarul jude�ului.
Particip�  ca  invita�i:  domnul  subprefect  Motolan  Martin,  reprezentan�i  ai

institu�iilor subordonate Consiliului Jude�ean, precum �i  reprezentan�i  ai  aparatului de
specialitate al Consiliului Jude�ean Cara�-Severin.

Din  partea  mass-mediei  particip�  reprezentan�i  ai  Ziarului  “Jurnal  de  Cara�-
Severin”,  „BANAT TV”, „Radio Re�i�a”, S�pt�mânalul „Prisma” �i AGERPRES. 

Ordinea de zi a fost anun�at� �i publicat� în pres�.
Ordinea de zi este urm�toarea:
1.Proiect de hot�râre privind rectificarea bugetului propriu al Consiliului Jude�ean

Cara�-Severin, pe anul 2010.
2.Proiect  de  hot�râre  pentru  modificarea  unor  anexe  la  Hot�rârea  Consiliului

Jude�ean nr.12/25.02.2010 privind aprobarea bugetului de venituri �i cheltuieli, pe anul
2010,  a  institu�iilor  �i  serviciilor  publice  de  sub  autoritatea  Consiliului  Jude�ean  sau
finan�ate de c�tre acesta, cu modific�rile �i complet�rile ulterioare. 
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3.Proiect de hot�râre de modificare �i completare a Hot�rârii Consiliului Jude�ean
nr.1/28.01.2010 privind constituirea �i  utilizarea fondului  de rulment  pentru finan�area
unor investi�ii pe anul 2010.

4.Proiect  de  hot�râre  de modificare  �i  completare  a  Hot�rârii  nr.172/14.12.2005
privind  aprobarea  contract�rii  unui  împrumut  în  cuantum de  62.100.000  RON pentru
finalizarea  unor  obiective  de  investi�ii  ale  Consiliului  Jude�ean  Cara�-Severin,  cu
modific�rile �i complet�rile ulterioare. 

5.Proiect de hot�râre privind defalcarea sumei de 620.000 lei prev�zut� în bugetul
propriu al Consiliului Jude�ean la Cap.67 „Cultur�, recreere �i  religie”,  pe domenii de
interven�ie (finan�are), pe anul 2010.

6.Proiect de hot�râre privind aprobarea Regulamentului de organizare �i func�ionare
al Comisiei de reconstituire a vechimii în munc� de pe lâng�  Consiliul Jude�ean Cara�-
Severin.

7.Proiect de hot�râre privind participarea Consiliului Jude�ean Cara�-Severin la co-
finan�area  �i  implementarea  proiectului  Reabilitare,  modernizare,  dezvoltare  �i
echiparea  infrastructurii  serviciilor  sociale  „Centrul  de  plasament  Casa  Noastr�,
Z�gujeni”, realizat cu contribu�ia financiar� nerambursabil�, prin Programul Opera�ional
Regional  2007-2013 Axa prioritar�  3 – Îmbun�t��irea  infrastructurii  sociale,  domeniul
major  de  interven�ie  3.2  –  Reabilitarea/modernizarea/dezvoltarea  �i  echiparea
infrastructurii serviciilor sociale. 

8.Informare privind participarea unei delega�ii a Consiliului Jude�ean Cara�-Severin
la  invita�ia  Crucii  Ro�ii  din  Macedonia  în  localitatea  Bitola  în  perioada 17-21 martie
2010.

9.Întreb�ri.Interpel�ri.
Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: V� propun s� începem �edin�a ordinar� a

Consiliului Jude�ean Cara�-Severin, ast�zi 12 mai. Domnul secretar, v� rog.
Domnul secretar al jude�ului Ion Imbrescu: Fa�� de procesul-verbal din 29.04.2010

care este în map�, dac� sunt observa�ii? Nu sunt. 
Cine este „pentru” aprobare? Ab�ineri? Împotriviri?
Se aprob� în unanimitate. Mul�umesc. 

Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: V� propun ca în ordinea de zi, s� includem
„Proiectul  de hot�râre  privind aprobarea Acordului  de Parteneriat  între  jude�ul  Cara�-
Severin,  ora�ul  Oravi�a  �i  comuna  Bela  Crkva,  municipalitatea  Vršac  pentru
implementarea  proiectului  „Revitalizarea  �i  reconstruc�ia  tronsonului  de  cale  ferat�
Oravi�a- Iam- Iasenova – Bazia�, respectiv Vršac – Markovac-Gr�dinari, în scopul de a
stabili  un  trafic  turistic,  comercial,  transfrontalier”,  în  cadrul  programului  IPA  de
Cooperare  Transfrontalier�  România  –  Serbia  2007-2013”.   Am  s�  v�  dau  detalii  în
leg�tur� cu acest punct. Cine este „pentru”? Se aprob� în unanimitate. A�adar, în ordinea
de zi includem acest proiect. 
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Cine este de acord cu ordinea de zi? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate. 

*
Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi �i anume:
1.Proiect de hot�râre privind rectificarea bugetului propriu al Consiliului Jude�ean

Cara�-Severin, pe anul 2010.
Domnul  pre�edinte  Sorin  Frunz�verde:  Am  mai  primit  ni�te  fonduri  de  la

Bucure�ti �i noi �i o serie de prim�rii. Da? Unde e�ti Gina?
D-�oara invitat Gina Nu�a Pavel: Da.
Domnul  pre�edinte  Sorin  Frunz�verde:  A�a  cum  b�nuiesc  c�  a�i  aflat  deja.

Consiliul Jude�ean a primit 1 miliard în acest sens, fonduri pe care le aloc�m conform
anexei.  Dac� aici ave�i observa�ii? Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot hot�rârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adopt� în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 2  al ordinii de zi �i anume:
2.Proiect  de  hot�râre  pentru  modificarea  unor  anexe  la  Hot�rârea  Consiliului

Jude�ean nr.12/25.02.2010 privind aprobarea bugetului de venituri �i cheltuieli, pe anul
2010,  a  institu�iilor  �i  serviciilor  publice  de  sub  autoritatea  Consiliului  Jude�ean  sau
finan�ate de c�tre acesta, cu modific�rile �i complet�rile ulterioare. 

Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: Pe cale de consecin��, se modific� anexele
de  la  hot�rârea  Consiliului  Jude�ean  din  25  februarie  privind  aprobarea  bugetului  de
venituri �i cheltuieli. Dac� aici ave�i observa�ii? Nu sunt. 

Supun la vot art.I al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.II al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.
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Supun la vot art.III al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot hot�rârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adopt� în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 3  al ordinii de zi �i anume:
3.Proiect de hot�râre de modificare �i completare a Hot�rârii Consiliului Jude�ean

nr.1/28.01.2010 privind constituirea �i  utilizarea fondului  de rulment  pentru finan�area
unor investi�ii pe anul 2010.

Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde:  V� propunem aici s� finan��m din fondul
de  rulment  dou�  obiective  �i  anume:  lucr�rile  de  instala�ii  electrice,  construc�ii,
terasamente, împrejmuire �i pavare la Patinoarul din Govândari. Cu aceast� ocazie, practic
finaliz�m, hai s� spunem în condi�ii optime, aceast� investi�ie. De asemenea, s� finan��m
lucr�rile pentru instala�iile electrice la imobilul Centrul Militar Jude�ean, corpurile A �i B,
unde  au  existat  probleme  anul  trecut.  Finalizarea  fiind  într-un  fel  necesar�  în  acest
moment �i pentru faptul c�, centrele militare î�i reiau activitatea de recrutare, a�a cum
prevede legea în acest moment. Dac� aici sunt observa�ii? Nu mai sunt.

Supun la vot art.I al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.II al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.III al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot hot�rârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adopt� în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 4  al ordinii de zi �i anume:
4.Proiect  de  hot�râre  de modificare  �i  completare  a  Hot�rârii  nr.172/14.12.2005

privind  aprobarea  contract�rii  unui  împrumut  în  cuantum de  62.100.000  RON pentru
finalizarea  unor  obiective  de  investi�ii  ale  Consiliului  Jude�ean  Cara�-Severin,  cu
modific�rile �i complet�rile ulterioare. 

Domnul  pre�edinte  Sorin  Frunz�verde:  �ti�i  c�  în  interiorul  acestui  credit,  pe
m�sur� ce el se recompune, pentru finan�area unor programe europene, jongl�m. Hai s�
spunem c� ac�ion�m în interiorul acestei sume �i acum v� propunem s� aloc�m circa 30 de
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miliarde de lei, 2 miliarde 968 de milioane pentru închiderea gropilor, pentru achitarea
ecologiz�rii gropilor din mediul rural. Au fost 90 �i ceva de gropi de acest gen pe care le-
am închis anul trecut, urmând ca aceste fonduri s� se reîntoarc� în acest credit din Master
Planul pe de�euri, pe care îl depunem zilele viitoare la Bruxelles, spre a fi finan�at. Este în
faza final� de ob�inere a acordului de mediu �i îl vom depune la Bruxelles pentru a fi
finan�at.  Dac� aici ave�i observa�ii? Nu sunt.

Supun la vot art.I al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.II al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.III al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot hot�rârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adopt� în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 5  al ordinii de zi �i anume:
5.Proiect de hot�râre privind defalcarea sumei de 620.000 lei prev�zut� în bugetul

propriu al Consiliului Jude�ean la Cap.67 „Cultur�, recreere �i  religie”,  pe domenii de
interven�ie (finan�are), pe anul 2010.

Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: Legea ne solicit� aceast� defalcare. Practic
supliment�m finan�area programelor �i proiectelor de sport cu 400 de milioane lei, pentru
c� exist� o nou� organizare a Federa�iei Române de Fotbal �i la nivelul fiec�rui jude�
exist� o selec�ionat� de juniori pân� la vârsta de … Ristache, unde e�ti?

Domnul consilier Ristache Costinel: Pân� la vârsta de 15 ani, n�scu�i în 1995.
Domnul  pre�edinte  Sorin  Frunz�verde:  Avem  obliga�ia  s�  finan��m  aceast�

selec�ionat� jude�ean�, care joac� la nivel zonal, iar dac� se calific�, e un fel de campionat
al asocia�iilor jude�ene, dac�, câ�tig� din zona aceasta, merge mai departe la turneul final.
E o încercare de revitalizare a fotbalului juvenil, a bazei de selec�ie în fotbalul românesc,
un  fel  de  „Luceaf�rul”.  E  un  fel  de  „Luceaf�rul”,  dar  de  data  asta  în  teritoriul
descentralizat, s�-i spunem. Aceasta este explica�ia pentru care d�m aceast� hot�râre de
consiliu. Dac� aici ave�i observa�ii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.
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Supun la vot art.2 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art. 4 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot hot�rârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adopt� în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului  6  al ordinii de zi �i anume:
6.Proiect de hot�râre privind aprobarea Regulamentului de organizare �i func�ionare

al Comisiei de reconstituire a vechimii în munc� de pe lâng�  Consiliul Jude�ean Cara�-
Severin.

Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: Domnul Imbrescu.
Domnul secretar al jude�ului Ion Imbrescu: În baza unui decret din 1976, înc� mai

func�ioneaz� pe lâng� consiliul  jude�ean, comisiile de reconstituire a vechimii în munc�,
pentru cei la care nu mai exist� arhiv�. Se impune acest proiect pentru c� cei de la ITM au
cerut deja o nou� schimbare a componen�ei comisiei ce a fost aprobat� data trecut�, pentru
c� se impune �i aprobarea unui regulament ca baz� de lucru a comisiei, mai ales c� în
ultimul timp au fost multe cauze în instan��. Regulamentul cuprinde competen�ele privind
procedura: de când se depune cererea �i pân� când se elibereaz� actul.

Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: Observa�ii? Nu sunt.
Supun la vot art.1 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.

Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot hot�rârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adopt� în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului introdus pe ordinea de zi �i anume:
Proiectul  de  hot�râre  privind  aprobarea  Acordului  de  Parteneriat  între  jude�ul

Cara�-Severin,  ora�ul  Oravi�a  �i  comuna  Bela  Crkva,  municipalitatea  Vršac  pentru
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implementarea proiectului „Revitalizarea �i reconstruc�ia tronsonului de cale ferat�
Oravi�a- Iam- Iasenova – Bazia�, respectiv Vršac – Markovac-Gr�dinari, în scopul
de a stabili un trafic turistic, comercial, transfrontalier”, în cadrul programului IPA de
Cooperare Transfrontalier� România – Serbia 2007-2013.

Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: La Vršac a avut recent loc o întâlnire între
reprezentan�i  ai  Cara�-Severinului.  A  fost  prezent�  o  delega�ie  condus�  de  domnul
vicepre�edinte  Ghiorghioni.  Din  partea  sârb�  a  fost  prezent  secretarul  de  stat  de  la
Ministerul Transporturilor, Zarcula, primarul Vršac-ului, alte autorit��i, care au discutat
posibilitatea  acces�rii  unor  fonduri  din  Programul  de  Cooperare  Transfrontalier�
România-Serbia 2007-2013, pentru reactivarea acestui tronson de cale ferat�, care face
leg�tur� între Oravi�a �i Bazia�, prin Serbia. Este vechea linie de cale ferat�, de pe vremea
imperiului habsburgic sau austro-ungarilor. Când a fost construit�, înainte de 1867? Nu,
Puiule?

Domnul consilier Zaberca Vasile Mircea: Da. 
Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: Deci de pe vremea imperiului habsburgic,

cu  caracter  în  principal  turistic.  Acum  noi  vom  putea  accesa  fonduri  europene  din
finan�area aceasta transfrontalier�, finan�are care va dura cât� vreme Serbia nu va fi în
Uniunea European�.  Evident c� va trebui s� g�sim o form� de finan�are �i  din partea
Ministerului  Transporturilor,  pentru  c�  nu  vor  fi  bani  suficien�i  din  proiectul
transfrontalier. Cert este c� în momentul în care ob�inem fondurile pentru finan�are din
fonduri de cooperare transfrontalier�… Domnul �tef�nescu îi f�cea un gest foarte amical,
prietenului Cotarcea �i m-a surprins aceast� solidaritate deosebit� între genera�ii.

Domnul consilier Cotarcea Haralambie: Eu nu l-am v�zut. 
Domnul pre�edinte  Sorin Frunz�verde:  În momentul în care vom ob�ine aceste

fonduri  transfrontaliere,  atunci  vom  accesa  �i  fonduri  guvernamentale.  Sigur,  aceast�
hot�râre, a�a cum scrie în expunerea de motive, se d� sub rezerva unui acord pe care îl
vom primi de la Ministerul Afacerilor Externe, care gireaz� toate aceste acte încheiate
între institu�ii publice ale statului român �i institu�ii similare din alte state. Dac� aici ave�i
vreo observa�ie?

Domnul consilier  Nov�cescu Toni:  Domnule pre�edinte,  nu s-ar  putea capul de
linie s� nu fie Bazia�, ci s� fie Moldovi�a?

Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: �i s� treac� �i de dou� ori Dun�rea!
Domnul consilier Nov�cescu Toni: Dac� se poate s� fie la Moldovi�a. 
Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: Bun. Naidan e�ti aici? Nu. Am discutat cu

Naidan s� încerc�m s� mergem pân� în Moldova Nou� cu calea ferat�. Nu �tiu ce a�i
discutat…(a  venit  domnul  Naidan).  Victor,  exist�  vreo  restric�ie  de  a  nu  gândi  acest
proiect de hot�râre de consiliu, inclusiv cu tronsonul Bazia�-Moldova Nou�?

Domnul invitat Naidan Victor Borislav: Nu exist� restric�ie. 
Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: Atunci hai s� aprob�m treaba asta, îns� cu

formula Oravi�a - Iam - Iasenova - Bazia� - Moldova Nou�. Vedem ce va ie�i, sigur c� da,
cu atât mai mult, cu cât este un vector de dezvoltare al zonei respective. Bun, atunci cu
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aceast�  precizare  c�  ajungem  pân�  la  Moldova  Nou�  �i  sub  rezerva  aprob�rii  de  la
Ministerul de Externe. 

Supun la vot art.1 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art. 4 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot hot�rârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adopt� în unanimitate.
Prima propunere serioas�, pe care Toni Nov�cescu o face în mandatul actual.
Domnul consilier Pone�chi Petru Pavel: Prima gar� de la Moldova.

*
Se trece la discutarea punctului  7 al ordinii de zi �i anume:
7.Proiect de hot�râre privind participarea Consiliului Jude�ean Cara�-Severin la co-

finan�area  �i  implementarea  proiectului  Reabilitare,  modernizare,  dezvoltare  �i
echiparea  infrastructurii  serviciilor  sociale  „Centrul  de  plasament  Casa  Noastr�,
Z�gujeni”, realizat cu contribu�ia financiar� nerambursabil�, prin Programul Opera�ional
Regional  2007-2013 Axa prioritar�  3 – Îmbun�t��irea  infrastructurii  sociale,  domeniul
major  de  interven�ie  3.2  –  Reabilitarea/modernizarea/dezvoltarea  �i  echiparea
infrastructurii serviciilor sociale. 

Domnul  pre�edinte  Sorin  Frunz�verde:  E  un proiect  care  în  total  cost�  30 de
miliarde, noi urmând s� punem 2 miliarde. Care e partea noastr�?

Doamna invitat Amzoi Elena: Este 142.968.
Domnul pre�edinte  Sorin Frunz�verde:  1 miliard 400 este partea noastr�.  Deci

primim 30 de miliarde 253 de mii �i noi trebuie s� punem 1 miliard 400, 2% din 30 de
miliarde. E important pentru c� e vorba de condi�iile pe care le asigur�m acestor centre de
plasament. S-au f�cut la Z�gujeni foarte multe repara�ii, dar mai e nevoie. A�a cum de
fapt, am reu�it s� reabilit�m aproape întreaga re�ea de asemenea institu�ii sociale pe care
le  are  Consiliul  Jude�ean  în  subordine  �i  faptul  c�  aducem  fonduri  europene  este
important. Dac� aici ave�i observa�ii? Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.
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Supun la vot art.2 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hot�rârii. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprob� în unanimitate.

Supun la vot hot�rârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Ab�ineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adopt� în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 8 al ordinii de zi �i anume:
8.Informare privind participarea unei delega�ii a Consiliului Jude�ean Cara�-Severin

la  invita�ia  Crucii  Ro�ii  din  Macedonia  în  localitatea  Bitola  în  perioada 17-21 martie
2010.

Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: Întreb�ri? Nu sunt.
*

Se trece la discutarea punctului 9 al ordinii de zi �i anume:
9.Întreb�ri.Interpel�ri.
Domnul pre�edinte Sorin Frunz�verde: Dac� la întreb�ri �i interpel�ri sunt lu�ri de

pozi�ii? Da, te rog.
Domnul consilier �tef�nescu Nicolae: Domnule pre�edinte, doamn� coleg�, stima�i

colegi �i jude�ul nostru, ca toate jude�e din �ar�, trece printr-o perioad� extrem-extrem de
dificil�.  Pentru a continua,  în ciuda unor vorbe din popor ca s� zic  a�a,  eu mizez pe
implicarea dumneavoastr� domnule pre�edinte, în rezolvarea multor probleme �i a noastr�
ca �i consiliu, în aceast� perioad� grea pentru jude�ul Cara�-Severin. De aceea cred, c�
problemele cu care se vor zbate oamenii din jude�ul Cara�-Severin, sunt de la probleme
mici, pân� la probleme foarte mari de trai zilnic. Probabil c� prin institu�ia Consiliului
Jude�ean �i institu�ia pre�edintelui Consiliului Jude�ean, va trebui un ochi mult mai atent
asupra  modului  cum  se  împart  resursele  acolo  unde  sunt  probleme  deosebite.  �i
dumneavoastr� �i respectiv Consiliul Jude�ean, cred c�, cunoa�te�i foarte bine problemele
cu  care  se  zbate  fiecare  localitate  �i  comunit��ile  din  localit��ile  respective.  Pentru
perioada care vine, fondurile vor fi probabil din ce în ce mai mici, traiul va fi din ce în ce
mai greu, veniturile oamenilor vor fi mai mici, cu siguran��. Situa�ia e de a�a natur�. Nu
am generat-o noi din jude�ul Cara�-Severin, nici România,  ci e un import de data asta
negativ, pe care se spune c� nu l-au declan�at oamenii politici, ci oamenii de specialitate,
în spe�� finan�i�tii.  Domnule pre�edinte,  mi-a� dori  personal,  s� gândim o formul�,  s�
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gândi�i  o  formul�  prin  care  s�  prelu�m,  exist�  Comisia  de  Dialog  Social  la  nivelul
Institu�iei Prefectului, dar dumnealor nu dispun de fonduri, cum se dispune într-o oarecare
m�sur� la nivelul Consiliului Jude�ean, s� gândim ceva care s� preia problematica grea de
la multe localit��i  �i  s� încerc�m s� o rezolv�m. �tiu c� ave�i  rela�ii  foarte bune �i  în
actuala structur� guvernamental� �i de aceea mizez pe aceast� reprezentare la Bucure�ti,
s� rezolv�m cât mai multe din probleme, prin institu�ia Consiliului Jude�ean. Probabil c�
�i colegii, chiar azi discutam cu un coleg de la Moldova �i era de aceea�i opinie, c� nu
putem s� st�m, cum de altfel nici pân� acum nu am stat indiferen�i la problematica de care
nu noi în mod direct ne ocup�m, ci institu�ii ale statului. Dar acum, mi-a� dori �i cred c� �i
colegii î�i doresc, o implicare spre rezolvarea problemelor cu care oamenii din jude�ul
nostru se vor confrunta. Eu v� mul�umesc. 

Domnul  pre�edinte  Sorin  Frunz�verde:  Da,  categoric.  Situa�ia  este  mult  prea
grav� ca s� o expediem în replici generice �i nu m� refeream la ce ai spus tu, ci m� refer la
ce ar trebui s�-�i spun eu. Mai ales c� m-am �i întâlnit cu pensionarii care au manifestat
aici, în fa�a Prefecturii. Ei au dorit s� se întâlneasc� cu mine! Evident, aici nu mai putem
vorbi de faptul c� a�a cum e clar, a�a cum ai �i spus, nu exist� o responsabilitate direct� a
Consiliului Jude�ean într-o asemenea situa�ie. Este clar c� va trebui s� ne punem foarte
serios problema ce vom face de acum înainte, pentru c� vrând-nevrând suntem institu�ia
reprezentativ� a jude�ului. În primul rând, va trebui s� vedem exact ce acte normative va
elabora Guvernul  pentru aceast�  curb� de sacrificiu,  c� pân� la urm� este  o curb� de
sacrificiu, asta este. Termenul nici m�car nu este comunist, este un termen din perioada
interbelic�, care a ap�rut odat� cu greva general� din '28,'32,'33. E o situa�ie foarte grea.
Sper c� întâlnirea aceasta l�rgit� a CES-ului cu asocia�iile de pensionari, cu sindicatele de
vineri, va reu�i s� amelioreze o parte din aceste drastice reduceri salariale �i de pensii.
Personal, cred c� ar trebui evitat� diminuarea pensiilor. E pentru prima dat� în ultimii 70
de ani, când în România se reduc pensiile. Mai mult, cred c� �i legislativ va fi foarte greu
s� g�se�ti o formul� prin care s� reduci pensia. Dac� fondul de salarii poate fi redus �i te
implic� ulterior pe tine ordonator de credite s� iei m�surile de rigoare, s� reduci pensiile
este din punctul meu de vedere, dificil. Sper, a�a cum am spus-o �i ieri la Bucure�ti, c� se
va ajunge la o formul� pentru ca pensionarii s� nu fie afecta�i, dar repet, este p�rerea mea
personal�, este opinia pe care am spus-o �i ieri la Bucure�ti. Nu �tiu în ce m�sur� se vor
g�si  aceste  solu�ii  finan�iste.  Spun  acest  lucru  pentru  c�  acordul  cu  Fondul  Monetar
Interna�ional,  nu  este  ceva  imuabil,  nu  este  ceva  de  nemodificat.  Este  pân�  la  urm�
rezultatul  unei  discu�ii  continue  între  dou�  p�r�i:  Guvernul  României,  respectiv
organismul finan�ator interna�ional. Adev�rul este c� va trebui s� vedem în momentul în
care sunt emise aceste acte normative, în ce m�sur� noi putem s� ne implic�m �i evident
în sensul de a atenua �ocul acesta. E foarte greu s� ai o reac�ie, pentru c� au fost discu�ii
aprinse ieri în forul conduc�tor al Partidului Democrat. E foarte greu s� ai reac�ii, chiar
dac� am fost mai mul�i acolo care am insistat, în special pe segmentul de pensii, s� ai
reac�ii când �i se spune dac� nu se întâmpl� acest lucru, risc�m ca la sfâr�itul anului s� nu
mai pl�tim nici salarii, nici pensii, nici nimic, nici m�car redus. Evident c� vom face tot ce
se  poate  ca  s�,  repet,  s�  amortiz�m,  s�  atenu�m  acest  �oc,  inclusiv  în  institu�iile
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subordonate Consiliului Jude�ean,  inclusiv printr-o colaborare mai strâns� cu prim�riile,
c� probabil vor fi afectate �i o serie de pl��i care se fac pentru ajutor social, care vizeaz� în
general cadrul acesta al ajutorului social. Observa�ia mi se pare pertinent� �i evident c� o
s� v� mai �in la curent, pe m�sur� ce �tim în ce cadru legislativ ne afl�m, în leg�tur� cu
inten�iile noastre. Cum la fel de sincer, eu personal nu cred c� ie�irea din aceast� criz� va
avea loc mai devreme de a doua parte a anului viitor. Asta pentru c�, nu �tiu dac� mai
�ine�i minte �i în 2008, în octombrie, noiembrie, am spus c� vom intra în criz�, când foarte
mul�i oameni politici din România, spuneau c� în România nu va fi criz�. E, uite c� se
întâmpl� acest lucru din nefericire! Dac� mai sunt �i alte observa�ii? Nu mai sunt. 

Doamn� consilier, domnilor consilieri, v� mul�umesc.

Ordinea de zi fiind epuizat�, �edin�a se încheie.

          P R E � E D I N T E,                                   SECRETARUL JUDE�ULUI,

           Sorin Frunz�verde                                                             Ion Imbrescu

Red/Dact/FP/ 1 ex.
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